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Farní zahrada se otevře
dětem pro jejich tvoření

Tereza Doležalová uspěla
na sklářském sympoziu

Manželé Šírlovi si řekli své
ANO i po šedesáti letech

10
Dřevěné sochy se staly
ozdobou zámeckého parku

Klášterecké hudební prameny
nabídly různé žánry hudby
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Datum Čas Název akce/filmu Popis Vstupné Místo konání
do 31. 7. František Kollman - Obrazy Výstava obrazů Františka Kollmana, bývalého šéfa ochranky Václava Havla. Zdarma Galerie Kryt
do 30. 9. Harmonie kontrastu Výstava obrazů Miroslava Mužíka, malíře krajin a milovníka tvorby v plenéru. Zdarma Kulturní centrum 
31. 7. 11:00 a 13:00 Michael Oswald Thun vypráví Netradiční komentovaná prohlídka výklenkových kaplí Sedm Bolestí Panny Marie. Zdarma Hlavní brána zámeckého parku
1.–11. 8 Putovní výstava Strom roku 2022 Fotografie 12 stromů, které jsou kandidáty na Strom roku 2022 a mezi nimiž je i klášterecký dub u bývalé tvrze pod zříceninou Šumná. Hlasovat můžete do 11. září 2022. Zdarma Galerie Kryt
4. 8. 21:30 Arthur: Prokletí Francie - Horor. Alex je už od dětství fanoušek filmu Arthur a Minimojové. Na jeho narozeniny ho nejbližší vezmou

do domu, kde se film točil. Jde však o zlověstnou a smrtelnou past. 130 Kč Letní kino
5. 8. 21:30 Střídavka ČR - Komedie plná rodinných a partnerských zmatků. Její hrdinové si uvědomí, že když se ze tří rodin stane jedna

velká, budou potřebovat pořádný plán. 130 Kč Letní kino
6. 8. 21:30 Bullet Train USA - Akční/Thriller. Brad Pitt jakožto nájemný zabiják, který je odhodlán vykonávat svou práci mírumilovně, jelikož

se mu spousta předchozích kšeftů vymkla z rukou. 130 Kč Letní kino
7. 8. 15:00 Komentovaná prohlídka parku Stibalův okruh, Zámecký okruh a informace o Doupovských horách. Lístky k zakoupení v infocentru pod radnicí.

Nekoná se v případě nepřízně počasí. 30 Kč Kašna před zámkem
11. 8. 21:30 DC Liga supermazlíčků USA - Animovaný/Komedie/Rodinný. Když je Liga spravedlnosti zajata, Supermanův pes Krypto vytvoří tým domácích

mazlíčků z útulku, kteří dostali superschopnosti. 130 Kč Letní kino
12. 8. 17:00 Laco Deczi - Obrazy Vernisáž výstavy obrazů jazzového trumpetisty, hudebního skladatele a malíře slovenského původu Laca Decziho. Bez účasti autora. Zdarma Galerie Kryt
12. 8. 19:00 Večer na pohodu Koncert Michala Horáka, který je objevem roku v anketě Zlatý slavík 2021. 250 Kč Letní kino
13. 8. 8:00 Wembloudovy hrby Tradiční závod horských kol ze seriálu cyklistických závodů Pohár Peruna. Sleva na startovném při registaci předem:

děti 50 Kč, dospělí 150 Kč. 100/200 Kč RC dráha/Oudaplac
13. 8. 10:00 Střelecký den v loděnici Zastřílet si můžete ze vzduchové pušky a vzduchové pistole. Akce je vhodná pro rodiče s dětmi. 40 Kč Loděnice
13. 8. 15:00 Klášterečtí Kláštereckým Šest místích kapel se představí na multižánrovém festivalu pro všechny věkové kategorie. 100 Kč Letní kino
14. 8. 15:00 Komentovaná prohlídka parku Západní okruh a informace o Doupovských horách. Lístky k zakoupení v infocentru pod radnicí. Nekoná se v případě nepřízně počasí. 30 Kč Kašna před zámkem
18. 8. 21:30 Nene USA - Horor/Sci-Fi/Mysteriózní. Ten den by proběhl jako každý jiný, kdyby se na nebi neobjevilo „cosi“, co sourozencům Haywoodovým zabilo otce. 140 Kč Letní kino
19. 8. 21:30 Bestie USA - Dobrodružný/Horor/Thriller. Nate Daniels vezme své dvě dospívající dcery na výlet do Jižní Afriky, do míst, kde se seznámil

s jejich mámou, která před nedávnem zemřela. 140 Kč Letní kino
20. 8. 21:30 Střídavka ČR - Komedie plná rodinných a partnerských zmatků. Její hrdinové si uvědomí, že když se ze tří rodin stane jedna velká,

budou potřebovat pořádný plán. 130 Kč Letní kino
21. 8. 17:00 (Pod)vodnická pohádka Hudební improvizační klauniáda o vodníkovi a krásné Andulce. S písničkou a úsměvem na rtech se na vás těší Tom. 70 Kč Letní kino
25. 8. 21:30 Princezna rebelka Francie - Animovaný. Mia se coby princezna vydává na bláznivou výpravu za záchranou prince Rolanda. 120 Kč Letní kino
26. - 28. 8. 18:00 Königsmühle Land and art setkání Pohádkové setkání ve znamení "Hledání rovnováhy" (přednášky, workshopy, hudba), zvýhodněné vstupné 500 Kč na všechny dny. 250 Kč Königsmühle
26. 8. 18:00 Večer pod lampiony Tradiční hudební večer plný těch nejhezčích písniček z let dávno minulých zahraje a zazpívá divadlo Hnedle vedle. 100 Kč Letní kino
27. 8. 14:00 Rašovické country léto Tradiční letní festivalové odpoledne plné country hudby. Zahrají kapely Naplech, Crissy, Old Time, Dál za nosem a něco navíc. Dobrovolné Na Vyhlídce
28. 8. 14:00 Kreativní dílničky na faře Konec prázdnin si mohou děti zpestřit tvořením na farní zahradě, čeká na ně výtvarná a hudební dílna. Zdarma Kostel Nejsvětějsí Trojice

Aktuální program kina Egerie sledujte na Facebooku a na webové stránce kultura.klasterec.cz.

PŘIPRAVUJEME NA ZÁŘÍ:
1. 9. 17:00 Moje malování Vernisáž autorské prodejní výstavy Květy Novákové (krajinomalba, akryl, olej). Zdarma Kulturní centrum 
2. 9. 19:00 Tajemství klášterecké minulosti Členové DS Klas převlečeni do dobových kostýmů představí kláštereckou minulost při procházce historickým centrem města. 50 Kč Zámek, park,město
3. 9. 09:30 Poznáváme společně Slavnostní zahájení dalšího ročníku vzdělávací akce. Zdarma Zámek
3. 9. 10:00 Stáli jsme a stát budem! Historicko-připomínková akce k 85. výročí výstavby československých opevnění u Kadaně. Zdarma Mikulovice
3. 9. 15:00 Hop a je tu školní rok! Zábavné odpoledne s malováním na obličej, atrakcemi a spoustou zábavy. 70 Kč Letní kino
3. 9. 19:00 Tajemství klášterecké minulosti Členové DS Klas převlečeni do dobových kostýmů představí kláštereckou minulost při procházce historickým centrem města. 50 Kč Zámek, park,město
7. 9. 18:00 Taneční kurz pro mládež Taneční kurzy povede lektorka Dagmar Knížetová.  2 100 Kč Kulturní centrum 
7. 9. 20:00 Taneční kurz pro dospělé Taneční kurzy povede lektorka Dagmar Knížetová.  2 100 Kč Kulturní centrum 
9. 9. 17:00 Klášterecké promenády 1 Na čtyřech koncertech zahrají skupiny NAZsong, Eddie Stoilow, QUEENmania a Jelen. 490 Kč Letní kino
10. 9. 15:30 Klášterecké promenády 2 Pokračování promenádních koncertů, na kterých vystoupí skupiny eLKA Band, Doga, Panoptiko a Krucipüsk. 490 Kč Letní kino
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Vážení Kláš-
terečtí,
červenec se
přiblížil ke
svému kon-
ci a prázdni-
ny se nám

přehoupnou do druhé po-
loviny. Tento měsíc a jeho
začátek patří již naší tra-
diční kulturní akci s Jaro-
slavem Svěceným, Klášte-
reckým hudebním prame-
nům. Během letošního již
18. ročníku jsme poprvé
pro nepřízeň počasí využili
zázemí nového kulturního
centra. Týden s rozmani-
tými žánry si jistě všichni
užili.
S Jaroslavem Svěceným
jsme se tento měsíc potkali
ještě jednou. Bohužel
setkání při rozloučení
s naším významným uměl-
cem Karlem Melounem již
tak veselé nebylo, přestože
se uskutečnilo na jeho oblí-
bené zahradě. Pro všechny
zúčastněné připravila toto
netradiční rozloučení rodi-
na a jistě by se mu líbilo.
Měl jsem tu čest připome-
nout v krátké řeči výjimeč-
nost Karla Melouna, jeho
díla, která nám jej nejen
v našem krásném městě
budou navždy připomínat.
Karel Meloun stál vždy na
straně pravdy a tak si jej
budeme navždy pamato-
vat.
Kulturní léto v našem měs-
tě pokračuje nejen na let-
ňáku i celý srpen, tak si jej
náležitě užívejte. Opravy
a investiční akce probíhají
v podstatě na celém území
města, probíhají i každo-
roční nemalé investice ve
školách a školkách, přes-
tože ty na první pohled
vidět nejsou. 
Přeji krásné prožití dovo-
lených a druhé poloviny
prázdnin. 

Štefan Drozd, 
starosta města ■

SLOUPEK STAROSTY
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„Vše krásné umírá s člověkem, ne však umění.“
Leonardo da Vinci

V hlubokém zármutku oznamujeme, že nás 25. června
navždy opustil klášterecký rodák a patriot, známý
umělec a kovář, pan Karel Meloun. Odešel náhle bez
bolesti poté, co dokončil svou poslední plastiku, vlastní
relikviář.
Jak řekl v rozhovoru pro Klášterecké noviny v roce
2019: „Prožil jsem tu 70 let života. Narodil jsem
se 8. března 1950 v Klášterci na kanapi v kuchyni
v domě č. p. 198, kam přijela porodní bába, paní
Valentová, na motocyklu značky BMW s lodičkou.
Jsem tedy skutečně klášterecký rodák. Toto město
a jeho okolí je pro mne místem, jehož genius loci mne
uchvacuje.“

Stopy Melounovy práce můžeme najít po celém našem městě, ať už se jedná o budovy
radnice, zámku či obou kostelů, v lázních záklopy obou pramenů včetně stavby studní,
hrající fontána, bronzová socha Klášterecká Moudrá a samozřejmě socha na náměstí –
Pocta kláštereckým Brokoffům. Dále zlacené atributy na sloupu Nejsvětější Trojice
na náměstí či pomník obětem válek a násilí na hřbitově.
Mezi jeho poslední díla patří také Klášterecká Madona s Ježíškem z Agary a Ciboušova
v Kostelní ulici č. p. 68, kam se i vy můžete přijít pomodlit a zapálit svíčku na jeho památ-
ku.
Netradiční rozloučení s Karlem Melounem se konalo 17. července formou zahradní slavnosti
na zahradě jeho ateliéru v ulici Třebízského, kam se s umělcem mohli přijít rozloučit všichni
lidé dobré vůle. 

Karel Meloun navždy odešel, ovšem
jeho umění nám zůstalo

Stále můžete hlasovat pro náš dub u bývalého statku pod zříceninou Šumná v soutěži

STROM ROKU 2022
na www.stromroku.cz
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Rekonstrukce ulice
17. listopadu
V těchto dnech probíhá poklád-
ka nových povrchů chodníků
v ulici 17. listopadu, a to od
Komenské až po „mlíčňák“
včetně chodníků u obchodního
domu po pravé straně ulice.
Dále naváže rekonstrukce hor-
ní části komunikace od křižo-
vatky u „mlíčňáku“ po Petlér-
skou. Před panelovými domy
v této části ulice budou odstra-
něny ostrůvky, aby parkova-
cích míst přibylo. Po skončení
prací bude po celé délce ulice
doplněno vodorovné dopravní
značení včetně podélných par-
kovacích míst lemujících nový
chodník od Símalky. V ulici tak
přibyde cca 30 parkovacích
míst.

Rekonstrukce komunikace v Rašovicích
Hotová by v těchto dnech měla být rekonstrukce komunikace
vedoucí od rašovické lávky po autobusovou zastávku v Rašo-
vicích, a to včetně návsi. Zmíněná lokalita byla již ve velmi
neutěšeném stavu a onu komunikaci označili místní obyvatelé
při veřejném setkání jako prioritu.

Rekonstrukce ulice Pod Stadionem
Kompletní rekonstrukce ulice Pod Stadionem je v plném prou-
du. Nyní se dodavatel zaměřuje na budování chodníků, po
vyřízení všech formalit bude pokračovat na obnově povrchů
komunikací včetně veřejného osvětlení (i u chodníku za domem
směrem ke stadionu), kontejnerových stání a parkovacích
míst. V dalším roce přijde na řadu Královéhradecká ulice a ve
třetí etapě lokalita tržnice a bývalé Jednoty.

Rekonstrukce Husovy ulice
V Kláštereckých novinách adalších komunikačních kanálech města
jsme informovali, že v červnu zahájíme kompletní rekonstrukci
Husovy ulice. Z jakého důvodu se práce dosud nerozeběhly? Těsně
před prvním „kopnutím“ se žádá o vytyčení inženýrských sítí.
Ačkoliv nám před dvěma lety dal provozovatel plynového zařízení
souhlasné stanovisko, nyní tak kvůli změnám v projektu neučinil
a čekáme na nové rozhodnutí. Bez vytyčených inženýrských sítí
není možné zemní práce začít z důvodu možného poškození inže-
nýrských sítí spojeného s vysokými sankcemi. Věříme, že se
konečně veškeré práce rozeběhnou co nejdříve tak, abychom
rekonstrukci ulice dokončili v letošním roce dle původního plánu.

Další projekty ve zkratce:
Výstavba chodníku do Útočiště – pokračují práce na
výstavbě chodníku od aquaparku do Útočiště, vzniknou
také parkovací místa pro tamní zahrádkáře.
Zpomalovací prahy – město nainstalovalo zpomalovací
prahy v ulicích Olšová a V Zátiší na základě podnětů od
obyvatel dotčených lokalit. 
Školní – podle plánu pokračujeme po vzoru ulice 17. lis-
topadu i ve Školní, kde během září dojde k rekonstrukci
komunikace od křižovatky s ulicí U Potoka až po odbočku
na Útočiště.
Ohřecká louka – realizace se konečně dočká i dlouho oče-
kávaná a zároveň dlouho plánovaná rekonstrukce cesty od
lázní až za statek v lokalitě Ohřecké louky. Nového povrchu
se místní chataři, turisté, návštěvníci i milovníci procházek
podél Ohře dočkají do konce září.

Zaostřeno na právě probíhající investice

Rekonstrukce Mírové ulice
V současné době probíhá v Mírové ulici rekonstrukce inženýrských sítí (voda, kanalizace, plyn, Cetin, UPC), do které se město
zapojí s obnovou tamních povrchů komunikací, chodníků, parkoviště, veřejného osvětlení a kontejnerových stání. Poprvé
zkoušíme tuto metodu, připojit se k rekonstrukcím inženýrských sítí a ušetřit tak energie i finance. Zakázku tak nyní pro
město i distributory různých sítí dělá jeden dodavatel. Ve středu 17. srpna od 16 hodin připravujeme veřejné setkání
s obyvateli Mírové ulice, na které jim plánované práce v této lokalitě přiblížíme.

Foto: Marek Rapant



V květnovém a červnovém
vydání jsme zveřejnili kon-
krétní informace ohledně
sběru a recyklace elektrospo-
třebičů v rámci spolupráce se
společnostmi ELEKTROWIN
a ASEKOL včetně vyčíslení
úspor za rok 2021. Nyní se

zaměříme na výsledky třídění
komunálního odpadu.
V této oblasti spolupracuje
Klášterec nad Ohří se spo-
lečností EKO-KOM a té se
díky recyklaci a využití papí-
ru, plastů, skla, kovů, nápo-
jových kartonů a dalších

komodit v rámci tříděného
sběru a využití odpadů
podařilo uspořit 23,9 mil. GJ
energie, tedy zhruba tolik,
kolik v průměru spotřebuje
za rok více než 367 tisíc
domácností. 
V případě tolik diskutovaného
globálního oteplování přispěl
systém tříděného sběru

a využití odpadů EKO-KOM ke
snížení emisí o 987 597 tun
CO2 ekvivalentu.
Na přiloženém certifikátu jsou
uvedeny výsledky za rok
2021, kterých obyvatelé
Klášterce nad Ohří dosáhli,
a tím přispěli ke zlepšení
životního prostředí a snížení
uhlíkové stopy.
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Při příjezdu do Klášterce nad
Ohří od Chomutova se vlevo
nachází nenápadný zalesně-
ný kopec, spíš by se dalo říci
brdek, s nadmořskou výškou
420 m. Pamětníci starých
časů mu říkali Seeberg, na
mapě má název Jezerní
hora. I když leží na levém
břehu Ohře, patří do Doupov-
ských hor. O tom se můžeme
přesvědčit na jižním svahu
kopce, kde pozemní zářezy
silnice a železniční tratě
odkrývají vulkanické horniny,
které ho tvoří. Přirozená
skladba rostlin se výrazně liší
od rostlin v Krušných horách.
V bylinném patře můžeme
najít ve světlém lese podléš-
ky, prvosenku vyšší, hrachor
lechu jarní i letní, konvalinku,
na prosluněných stráních les-
ní jahody, čičorku pestrou,

vikev lesní, komonici bílou
i žlutou. Keřové patro je
bohaté na trnku, šípek, hloh,
zimolez, řešetlák, angrešt
srstku a ve vrcholových par-
tiích na skalník. Stromové
patro je tvořeno převážně
listnatými stromy, duby,
javory, jasany, akáty
a lípami. Jehličnaté stromy,
které jsou ve výrazné menši-
ně, tvoří modříny, smrky
a borovice. Pravděpodobně
suchem, poklesem hladiny
spodních vod a následně pod-
korním hmyzem došlo k vel-
kému usychání smrků a hlav-
ně borovic. Na vrcholovém
platu se nachází bezodtokové
jezírko, které je plně závislé
na množství srážek a sněhu,
a proto někdy vysychá. Podle
tohoto jezírka byl kopec nej-
spíše pojmenován. Ve

východní části vrcholového
plata byl vybudován přelivový
objekt, do kterého se čerpá
voda z řeky Ohře. Ta sousta-
vou potrubí a pozemních
kanálů putuje samospádem
do řeky Bíliny. Celá tato sou-
stava se nazývá Podkrušno-
horský přivaděč. Po seve-

rozápadním svahu se šplhá
k vrcholu sáňkařská dráha.
Její betonové koryto s mnoha
klopenými zatáčkami je již
jen vzpomínkou na slavné
časy sáňkařského oddílu, kte-
rý vychoval řadu výborných
závodníků. Zub času odvádí
na této dráze svou práci, tak-
že pomalu ale jistě chátrá. Na
úpatí kopce je rozmístěno
několik železobetonových
bunkrů, které měly sloužit
k obraně v tzv. Podkrušno-
horské linii. Kopec je snadno
přístupný ze všech světových
stran. Je plný zajímavostí
a přímo vybízí k odpoledním
procházkám.

František Kroupa
průvodce 

zámeckým parkem ■

Součástí Doupovských hor je i klášterecká Jezerní hora

Co je to tzv. ekvivalent 
oxidu uhličitého (CO2 ekv.)?
Výpočet se provádí prostřednictvím tzv. potenciálu globál-
ního ohřevu (GWP – z anglického Global Warming Potential).
Potenciál globálního ohřevu slouží k definici míry možného
příspěvku konkrétního plynu ke skleníkovému jevu. Jako
jednotka se při přepočtu příspěvku ke skleníkovému efektu
využívá jedna molekula CO2. Díky tomu můžeme stanovit
tzv. ekvivalent CO2 (zkráceně označován také jako
CO2 ekv., CO2 eq., CO2e). Jedná se o množství CO2, které
má ke skleníkovému jevu atmosféry stejný ekvivalentní pří-
spěvek jako dané množství příslušného plynu vztažené
obvykle k časovému horizontu 100 let.

Tříděním komunálního odpadu snižujeme uhlíkovou stopu



KLÁŠTERECKÉ NOVINY 7/2022 | strana 6AKTUÁLNĚ

Jörg Stephan, dosavadní
starosta naší partnerské obce
Grossrückerswalde, opouští
po 32 letech úřadování svou
kancelář na radnici a odchází
do zaslouženého důchodu.
V poslední červnový den se
za ním do Grossrückerswalde
vypravilo vedení našeho měs-
ta, aby mu osobně poděko-
valo za dlouholetou přátel-
skou spolupráci.
Město Klášterec nad Ohří ofi-
ciálně spolupracuje s krušno-
horskou obcí od roku 2011.
Za tu dobu se uskutečnila celá

řada zajímavých setkání
a společných projektů. Mezi
nejzásadnější patří vzájemné
návštěvy žáků základních škol
imístního gymnázia, setkává-
ní seniorů nebo společná cvi-
čení hasičů. Během uplynu-
lých let se uskutečnilo také
několik výstav našich umělců
v Grossrückerswalde anaopak
a také celá řada sportovních
utkání, např. ve stolním teni-
se, volejbale nebo fotbale, za
zmínku stojí i častá vystoupení
dětí ze ZUŠ, jako například na
zahájení adventu.

Jak opakovaně zdůrazňuje
Jörg Stephan, skutečná spo-
lupráce může fungovat jen
tehdy, pokud se neodehrává
pouze potřesením rukou na
oficiálních setkáních: „Naše
spolupráce vždy byla úžasná
v tom, že není formální, že do
ní byla zapojena celá řada
občanů, od dětí po seniory.“
Starosta Klášterce nad Ohří
Štefan Drozd věří, že spolu-
práce bude i nadále úspěšně
pokračovat. Jednat o ní chce
s nově zvoleným starostou
André Röschem, který se
ujme své funkce 1. srpna.

Jörga Stephana jsme se
zeptali:
Starosta se v Německu
volí přímou volbou a vy
jste byl starostou celkem
32 let. Proč si myslíte, že
vás lidé opakovaně volili?
Myslím, že je to i tím, že jsem
dodržel své předvolební sliby.
Navíc jsme se zaměstnanci
místní samosprávy byli vždy
jako rodina, která drží při
sobě, a to je důležité. Věřím,
že za mnoho let ve funkci sta-
rosty jsem byl vždy ke všem
vstřícný a spravedlivý.

Co se vám za vašeho půso-
bení starosty v obci Gross-
rückerswalde nejvíce po-
vedlo, na co jste nejvíce
hrdý?
Především to, že se nám ve
vesnici podařilo udržet naši
střední školu, protože mnoho
dalších bylo zavřeno. Děti jsou
pro mě budoucnost, a proto
jim musíme věnovat zvláštní
pozornost. Dále se můžeme
pochlubit například tím, že
jsme zcela bez dluhů, přestože
jsme obnovili celou infrastruk-
turu.

Co považujete za největší
úspěch ve spolupráci mezi
našimi městy?
Nejlepší na tom je, že se
z partnerství stalo přátelství.
Města Klášterec nad Ohří

a Großrückerswalde společně
dokázala vymazat hranice
a odstranit předsudky.

Jaký je váš nejhezčí záži-
tek ze společné spoluprá-
ce mezi našimi městy?
Mám mnoho hezkých zážitků
z našeho partnerství, nerad
bych vzpomínal jen na jeden
z nich. Velice často jsem
Klášterec nad Ohří navštěvo-
val a starosta Štefan Drozd
se stal mým skutečným pří-
telem. 

Jaké máte plány pro volný
čas v důchodu?
Jsem si jistý, že po 32 letech
ve funkci starosty mi ještě
nějakou dobu potrvá, než
doopravdy odejdu do důcho-
du. Moje milá žena a naše dvě
dospělé děti s šesti vnoučaty
mě zahálet nenechají. Rádi
cestujeme a také rád pracuji
na zahradě u našeho velkého
domu. Navíc s manželkou
Andreou rádi jezdíme na kole
a baví nás nordic walking.
Rád bych se také i nadále
věnoval různým projektům. 
K poděkování Jörgu Step-
hanovi za přátelskou spo-
lupráci se připojuje také
redakce Kláštereckých
novin. Přejeme mu přede-
vším pevné zdraví, mnoho
radosti, spokojenosti a co
nejvíce příjemných zážit-
ků v osobním životě.

V naší partnerské obci budou mít nového starostu

Termín odstávky tepla a teplé
užitkové vody
Dle oznámení společnosti ČEZ Teplárenská proběhne plá-
novaná odstávka tepla a teplé užitkové vody pro lokalitu
Klášterec nad Ohří v termínu 20.–29. srpna 2022.

Začátkem června proběhlo úvodní jednání s většinovým
majitelem domu č. p. 480 v Mírové ulici. Cílem vedení města
je dům získat, zrekonstruovat a zlepšit tak klima celého
sídliště Panorama. Odkup domu však nebude jednoduchou
záležitostí. Současný majitel je totiž vázán podmínkami
dotačního programu Ministerstva pro místní rozvoj ČR.
„Jednání nebudou dále pokračovat za předpokladu, že by
město mělo přejímat jakékoli závazky současného vlastníka,
ať už se jedná o různé dotační programy nebo nájemníky,
dům chceme prázdný,“ uvedl k záměru města starosta Šte-
fan Drozd. Po vyjasnění podmínek odkupu plánuje město
nechat zpracovat odhad ceny nemovitosti, finální rozhodnutí
bude však na kláštereckých zastupitelích.

Problémový dům v Mírové
ulici plánuje město odkoupit
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Koná se kousek nad Klášter-
cem nad Ohří v Königsmühle
(Králův mlýn) ve dnech
26.–28. srpna. Letos bude
ve znamení „Hledání rovno-
váhy“. A to nejen v samém
údolí, ale také v celém Kruš-
nohoří. V současnosti je také
velikým tématem vyrovnávání
se s velkými společenskými
tlaky, které na nás současnost
vyvíjí. Do programu jsme
zařadili přednášky a work-
shopy v tématu nacházení
psychické rovnováhy a poho-
dy. Budete si moci ozkoušet
širokou paletu psychologic-
kých, terapeutických a kou-
činkových metod. Můžete se
společně s vašimi dětmi naučit
hravou metodu tvorby rodo-
vého stromu. K tomu všemu
vám bude hrát relaxační hud-
ba. Studenti multimédií vám
představí první várku děl, kte-
rá v rámci výuky vytváří pro
Krušné hory. Seznámíte se
sručním tesáním asrodač-
kou z Königsmühle zavzpo-
mínáme na dobu dávno minu-

lou. Samozřejmostí je pře-
hlídka špičky českého a ně-
meckého landartu, která
začíná v sobotu po poledni.
Díky hvězdářskému daleko-
hledu si můžete prohlédnout
noční oblohu nad Krušnoho-
řím. Na přednášce o Krušných
horách se o nich leccos dozví-
te, např. to, že probíhají pří-
pravy na vyhlášení CHKO
Krušné hory. V rámci dopro-
vodného programu se můžete
těšit na bohatý hudební pro-
gram, broušení kamenů,
malování hennou, výtvarné
dílničky pro děti. Celý program
najdete v tiskové zprávě na
webu města.

Petr Mikšíček
spolek DoKrajin ■

Zveme vás na pohádkové setkání
plné umění v srdci Krušných hor

Michael Oswald Thun povypráví
o výklenkových kaplích

Na konci června navštívili naši klienti za pomoci pracovníků
ústavu sociálních služeb a  studentek oboru sociální činnost
ze střední odborné školy chomutovský zoopark. Díky
finanční podpoře města Klášterec nad Ohří jsme mohli
zajistit autobusovou dopravu. 
Velmi děkujeme studentkám za pomoc při doprovodu kli-
entů. Jana Šupová, Městský ústav sociálních služeb ■

Klášterecké seniory přivítal
chomutovský zoopark

Připravili jsme pro vás netra-
diční komentovanou prohlídku
naší významné památky.
V neděli 31. července se
můžete v 11 a ve 13 hodin
setkat s hrabětem Michaelem
Oswaldem Thunem u hlavní

brány do zámeckého parku.
David Kodytek provede po
naší unikátní barokní památce
– výklenkových kaplích Sedm
bolestí Panny Marie. Sraz je
u hlavní brány. Přijďte se podí-
vat.

V září zahájíme další ročník
Poznáváme společně
Prázdniny jsou sice v plném proudu a do začátku školního
roku zbývá ještě celý měsíc. I tak však připomínáme, že
zahájení dalšího ročníku Poznáváme společně proběhne
v sobotu 3. září 2022 od 9.30 hodin v renesančním sále
Zámku Klášterec nad Ohří. Těšíme se na vaši účast.

Lucie Černá ■
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Michal Gaube, foto: Tomáš Nosil

Čím vás zaujala nabídka
Klášterce nad Ohří? 
Bylo z ní cítit, že má město
Klášterec nad Ohří velký a seri-
ózní zájem o rozvoj lázeňství
ve městě, že je připraveno ten-
to projekt podpořit i finančně,
a to navíc v nádherném areálu,
kam historicky lázně patří.
Tomuto cíli věnuje potřebnou
energii. A pro pevné a kvalitní
partnerství jsou třeba nejméně
dva subjekty, které to myslí
skutečně vážně.

V čem spatřujete potenciál
našeho města, co se týče
lázeňství?
Klášterec nad Ohří vlastní nád-
herný lázeňský areál, který má

dle mého názoru obrovský
potenciál k dalšímu využití.
Současně mám dojem, že
v oblasti turistického ruchu je
zde také prostor pro další roz-
voj a tím by mohla být „živá
voda“ budoucího nového
lázeňského komplexu, který
k návštěvě určitě přiláká nové
turisty. Dojde tak k výraznému
zviditelnění města i jeho okolí.
Velkou výhodou je také pří-
tomnost přírodních léčivých
zdrojů.

Co se vám osobně na
našem městě líbí?
Musím říct, že se mi vaše měs-
to líbí nejen proto, že pochá-
zím ze severních Čech a jako
malý jsem hrál v Klášterci nad
Ohří basket. Jako dospělý
jsem zde byl hrát tenis a poz-
ději jsem pracoval ve skupině,
kam patřila i porcelánka, takže
se vaše město prolíná mým
životem. Teď je před námi
lázeňská výzva. Abych se
neopakoval, samozřejmě má
své kouzlo lázeňský areál.

Rozhovor s… Michalem Gaubem
Červenec je v plném proudu a proč se neosvěžit třeba tématem lázeňských pramenů,
tedy kláštereckých lázní a jejich rozvojem. K rozhovoru jsme oslovili Michala Gaubeho,
předsedu představenstva společnosti Lázně Evženie a zástupce Priessnitzových léčeb-
ných lázní z Jeseníku. Jak tráví léto, zda používá tradiční zábal a jaké výhody přinese
rozvoj kláštereckých lázní obyvatelům našeho města? Nejen na to jsme se zeptali v roz-
hovoru níže.

Jak budou vypadat klášte-
recké lázně třeba za 5 let?
Moc bych si přál, pokud by šlo
vše dle našich společných plá-
nů a představ, což v dnešní
nepřehledné době není zrovna
malé přání, aby na současné
travnaté ploše před stávajícím
léčebným pavilonem stál
moderní lázeňský dům, kte-
rým budeme dělat radost
nejenom lázeňským hostům,
ale i místním.

Jaké výhody přinese rozvoj
našich lázní místním oby-
vatelům?
Tady bych viděl dva hlavní
směry. Za prvé to, že obyva-
telé Klášterce nad Ohří i okolí
budou moci využívat služby
lázní v širokém rozsahu, a za
druhé, že dojde k vytvoření
nových pracovních míst, což
může být zajímavá příležitost. 

Užíváte si také lázeňské
procedury?
Právě, že moc ne. Jsem v tom
trošku lajdák. Jen v případě,
že se nemohu ohnout nebo
otočit krkem, urgentně pro-
sím naše jesenické fyziotera-
peuty o pomoc. Jak se říká
„kovářova kobyla“, tak to na
mě platí.

Používáte Priessnitzův zá-
bal?
Tak ten znám moc dobře od
mala. Maminka nám ho dáva-

Priessnitzův
zábal je

nesmrtelný
a účinný v každé

době

la, mně, sestře i bráchovi, jak-
mile nás začalo bolet v krku.
Já v tom pokračoval u svých
dětí a myslím, že i ony budou
Priessnitzovým zábalem
pomáhat svým dětem. Za
sebe si myslím, že Priessnitzův
zábal je nesmrtelný a účinný
v každé době.

Co jste studoval a jak
uplatňujete své znalosti ze
studií?
Po gymnáziu v Lovosicích jsem
absolvoval Vysokou školu eko-
nomickou, Výrobně-ekono-
mickou fakultu, obor ekono-
mika a řízení zemědělství
v Praze. Myslím, že škola mi
dala všeobecný ekonomický
přehled a smysl pro povinnost. 

Lázeňský dům Evženie v Klášterci nad Ohří

Aktivní odpočinek

Studentská léta
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PĚT OTÁZEK PRO KAŽDÉHO

Jaké je vaše nejoblíbenější jídlo
Řízek s bramborovou kaší a okurkový salát, pak ještě
těstoviny na všechny možné způsoby. 

Jaká je vaše nejoblíbenější barva?
Modrá a šedá.

Kde nejdále ve světě jste byl?
V Thajsku na poznávací dovolené, líbilo se mi, že jsou
tam za každé situace usměvaví lidé. Pak jsem byl ještě
ve Spojených státech amerických v New Yorku, je to
skutečně obrovské město.

Jaké máte koníčky?
Hlavně sport. Basketbal, tenis, fotbal, cyklistiku a turis-
tiku.

Co vám dalo a vzalo vaše povolání?
Někdy mi přidalo šediny, ale jinak spíše nová poznání,
nové životní zkušenosti a nové přátele. 

Jak a kdy jste se začal
věnovat lázeňství?
Lázeňství se věnuji od roku
1998, tehdy jsem se dostal
víceméně náhodou na dopo-
ručení kamaráda k malému
balíku akcií jesenických lázní
a ten jsem v čase postupně
navyšoval.

Zvyšuje se návštěvnost
českých lázní po koronavi-
rových uzavírkách hranic?
Ano, po letech 2020 a 2021
se letos konečně díky uvolně-
ní všech omezení, zákazů
a nařízení obor lázeňství
konečně mohl nadechnout.

Lázně se postupně obsazují
a letní sezona by mohla být
dobrá. Bohužel na nás ale
dopadají další rány, a to strmě
rostoucí ceny energií a s tím
navíc spojená nejistota dodá-
vek plynu. Takže covidem to
nekončí, protože bez plynu je
pro nás nemožné udržení pro-
vozu.

Co je pro zahraniční
návštěvníky na českých
lázních lákavé?
To, že jsme schopni poskyt-
nout kvalitní lázeňskou péči
garantovanou lékaři obdobnou
jako v lázních rakouských,
německých či jiných zahranič-
ních, ale za pro ně přijatelné
ceny. Dále to, že české
a moravské lázně se nacházejí
většinou v překrásných histo-
rických kulisách a mnohdy
jsou lázeňské domy navrženy
proslulými architekty.

Kam se chystáte na letošní
dovolenou? Do lázní? 

Svůj volný čas věnuje Michal Gaube sportování

České
a moravské lázně

se nacházejí
většinou

v překrásných
historických

kulisách.

Priessnitzovy léčebné lázně – přírodní balneopark

V našem kulturním centru

No, zcela mimořádně se do
lázní nechystám, tedy ne na
dovolenou. Rád bych v červen-
ci vyrazil na kola na jižní Mora-
vu a pak v srpnu na týden na
loď do Chorvatska.

Jak vypadá váš všední pra-
covní den?
Tak to je těžká otázka, nejvíce
času strávím na cestách, do
Jeseníku, popř. Klášterce nad
Ohří, a pak na různých schůz-
kách po celé republice. Navíc
jsem místopředsedou v Okres-
ní hospodářské komoře Jese-
ník, dělám předsedu SVJ
v Praze, takže mám pestrý
pracovní život. 

Jak odpočíváte?
Nejradši mám aktivní odpoči-
nek, takže se odreagovávám
hlavně sportem. Vyčistím si při
něm hlavu a vrátí se mi opti-
mistický pohled na svět.

Na co byste čtenáře nalákal
do Jeseníku?
Pokud je ta otázka myšlena
směrem k nám do Priessnitzo-
vých léčebných lázní, tak do
krásného přírodního prostředí
jesenických kopců, lesů a pra-
menů, ve kterém jsou lázně
umístěny. Dále do našeho uni-
kátního přírodního balneopar-
ku, jenž získal několik ocenění.
Tam si mohou návštěvníci sami
zdarma nejen vyzkoušet Pri-
essnitzovy léčivé procedury, ale
také se o nich něco dozvědět. 
Děkuji za rozhovor a přeji
vám mnoho osobních i pro-
fesních úspěchů.

Adéla Václavíková ■

Při sportu se mi
vrací

optimistický
pohled na svět.
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Emil Bachyiski (Bulhar-
sko): socha Jarní řeka
(Spring River)
1. Jsem velmi rád, že jsem
měl možnost v krátkém vol-
ném čase projít se vaším
městem a poznat jeho histo-
rii, kulturu a památky. Jednou
z nejdůležitějších věcí na kaž-
dém sympoziu je profesionál-

ní kontakt s kolegy a komu-
nikace s místními.
2. Snaha zachovat a udržovat
místní tradice a kulturní rysy
nashromážděné po staletí,
stejně jako touha předávat je
dalším generacím.
3. Středoškolské i vysokoš-
kolské vzdělání mám v oblasti
uměleckého zpracování kovů.

Zámecký park zkrášlilo pět nových dřevěných soch
Ve dnech 20.—26. června jste mohli být svědky toho, jak se
pod motorovými pilami a dalšími nástroji v rukách čtyř sochařů
a jedné sochařky klubou na svět dřevěné sochy v rámci
4. ročníku Krušnohorského sochařského sympozia
Paměť krajiny, tentokrát na téma Prameny. Během těchto
pár dní se jim povedlo mohutné kmeny dubu proměnit v dře-
věné skvosty, jež souzní se svým okolím a budou zdobit naše
oblíbené místo k procházkám a odpočinku, zámecký park.
Téměř týdenní tvůrčí práci sochařů zakončila vernisáž hoto-
vých uměleckých děl konaná v neděli 26. června. Přítomní
měli možnost vyslechnout z úst tvůrců autentický výklad
k jednotlivým dílům a dostat také odpověď na vše, co je k jed-
notlivým sochám zajímalo. Nejvíce sympatií získala
u návštěvníků parku socha Dva prameny, proto si Cenu
diváka převzal Milan Bezaniuk. K příjemnému umělecké-
mu zážitku přispěla pohodová hudba skupiny Saiwala.
Setkání s těmi, kteří v parku předvedli svůj kumšt, bylo pří-
ležitostí se jich zeptat:
1. Jak jste během sympozia trávil(-a) svůj volný čas?
2. Co vás v našem městě nejvíce oslovilo?
3. Dřevo je jediný materiál, se kterým pracujete?
4. Kdybychom chtěli vidět nějaká vaše další díla, kam

bychom se měli vypravit?

Ale po celou dobu umělecké
činnosti jsem se nikdy neome-
zoval ve výběru pracovního
materiálu. Kromě předmětů
z různých druhů kovů jsem
vytvořil také předměty ze dře-
va, kamene, keramiky, skla,
zrcadla, papíru a ledu.
4. Moje práce v různých
žánrech, měřítkách a formá-
tech mi dává neomezenou
svobodu pro kreativní pre-
zentaci od malých forem až
po ty monumentální. Moje
umělecká díla jsou k vidění
buď v muzeích anebo na
veřejných místech měst
v mnoha zemích – Bulharsko,
Srbsko, Rumunsko, Sloven-
sko, Francie, Německo, Nizo-
zemsko, Kanada, Izrael,
Japonsko.

Krzysztof Krzysztof (Pol-
sko): socha Polibek (Kiss)
1. Volného času bylo málo.
Měl jsem možnost navštívit
jen muzeum porcelánu na
zámku a projít se ve staré
části města. Zaujaly mě kop-
ce obklopující město a archi-
tektura starého města.
2. Líbí se mi řešení dopravy.
Toto město je jako stvořené
pro pomalé chodce a cyklisty,
dává skvělou příležitost strá-
vit líné odpoledne. Dále se mi
líbí přístup místních občanů:
velmi milí a pohodoví. Pano-
ramatický výhled ze zámku
navozuje dojem nahlédnutí
do minulosti.
3. Záleží na pojetí projektu.
Používám mnoho různých
materiálů.
4. Moje díla lze nalézt v Jižní
Koreji, Severním Irsku,
Anglii, Slovensku, Německu,
Spojených státech a Polsku.
A nyní v České republice.

Martin Navrátil (Sloven-
sko): socha Tanec mine-
rálů (Dance of minerals)
1. Volného času mnoho neby-
lo, ale našel jsem si čas i na
prohlídku města a zámku.
Ochutnal jsem i místní mine-
rální vodu. Velmi mi chutnala
a byla vlastně i inspirací ke
vzniku mého díla.
2. Pěkné prostředí zámecké-
ho parku a milí lidé.
3. Při tvorbě soch pracuji
hlavně s kovem, nejčastěji
využívám techniku sváření.
Nevyhýbám se ani dřevu, pří-
padně kombinaci dřeva
s kovem. Kromě sochařské
tvorby také maluji a fotím. 
4. Největší množství mých
děl uvidíte samozřejmě
u mne v ateliéru na Sloven-
sku v Nitrianských Suča-
nech, případně na výsta-
vách. Momentálně vystavuji
jednu plastiku v Maďarsku
— v arboretu Kamony
v Szombathely a na podzim
budu mít svou autorskou
výstavu soch a obrazů v Pri-
evidzi v galerii Region art.
Snažím se být pravidelným
účastníkem výstav a sym-
pozií. Seznam aktuálních
výstav pravidelně zveřejňuji
na své webové stránce
www.navratil.sk.

Markéta Váradiová (ČR):
socha Počátek nekonečna
(The beginning of infinity) 
1. Omlouvám se, na první
a druhou otázku nemám
odpověď, protože volný čas
jsem neměla žádný.
3. Nepracuji jen se dřevem.
Původně jsem vzděláním
designérka skla, takže nejpo-
hodlnějším materiálem je pro
mne sklo. Zaměřila jsem se

Krzysztof Krzysztof (první zprava), socha PolibekEmil Bachyiski (první zprava), socha Jarní řeka

Jitka Kůsová při zahájení vernisáže
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i na další materiály: dřevo,
kov, kámen. Čím víc materiá-
lů používám, tím větší mám
tvůrčí svobodu. 
4. Nejčastěji v zahraničí na
jiných sympoziích, protože
v ČR se už moc sympozií
nekoná. Moje sochy jsou
vystavené v Itálii (Livigno,
Edolo), Švýcarsku (Sur En,
Büren an der Aare) a Bavor-
sku (Pllatling), kde se konají
sympozia k poctě wagnero-
vých Nibelungů. 

Milan Bezaniuk (ČR):
socha Dva prameny (Two
springs)
1. Volný čas moc nebyl, pra-
covali jsme od 9 do 18 hodin.
2. Vaše město dokonale
znám. Je to můj druhý
domov, mám u řeky chalupu.
Miluji tzv. starý Klášterec,
zámek a jedinečný park.
A samozřejmě řeku Ohři.
3. Práci se dřevem mám nej-
raději, ale pracuji i s různými
druhy kamenů (pískovec,

žula). Tvořím jak sochy, tak
i různé typy reliéfu. Oblíbil
jsem si práci s pískem —
sochy z písku. Nebráním se
žádnému materiálu, rád se
rozvíjím a učím.
4. Má tvorba se odvíjí od sym-
pozií a soukromých zakázek.
Několik děl je samozřejmě
vidět i ve veřejných prosto-
rech — např. Kniha hříchu na
Lesné, erb města Chomutova
v podloubí u vstupu na rad-
nici, vyřezávaná vrata v sídle
firmy Severočeská stavební
Klášterec v Klášterci nad Ohří
v Zahradní ulici. Moje díla
z pískovce jsou k vidění dále
v Mostě u kostela a na golfo-
vém hřišti, v Jirkově na kru-
hových objezdech.
„Řeklo by se, že čtvrtý roč-
ník už půjde přesně podle
šablony. Ani tento rok to
tak nebylo. Prvořadé je
sochaře ubytovat, připra-
vit jim správné pracovní
podmínky a nasytit je.
Jako součást programu
sympozií na této umělecké
úrovni je představit socha-
řům také místo, kde pra-
cují a seznámit je s lidmi,
pro které tvoří sochy. Dal-

ším cílem je přilákat děti
ke kreativitě a také letos
proběhly tvůrčí dílny pro
školy (10 tříd). Díky pra-
covnímu nasazení jsme
vše zvládli a výsledky už
nyní vidíte v parku,“ uvedla
k proběhlé tvůrčí události Jit-
ka Kůsová, umělecká ředi-
telka sympozia.
Děkujeme účastníkům sym-
pózia za zkrášlení našeho
parku a velký dík patří samo-
zřejmě Jitce Kůsové a pří-
spěvkové organizaci Zámek
Klášterec nad Ohří za organi-
zaci a zajištění sympozia.
Svůj podíl na zdařilé manipu-
laci se sochami mají také
místní hasiči a společnost
Klášterecká kyselka.
Fotografie ze sympozia nalez-
nete na webu města v sekci
Základní informace-Fotoga-
lerie-Dění ve městě.

Martin Navrátil, socha Tanec minerálů 

Markéta Váradiová, socha Počátek nekonečna Milan Bezaniuk, socha Dva prameny
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Necelý půlrok po slavnostním
otevření kulturního centra se
dočkal slavnostního pokřtění
také jeho malý divadelní sál.
Stalo se tak 16. června u pří-
ležitosti uvedení dramatizace
humoresek A. P. Čechova
„Když teče do bot“ z reper-
toáru pražské divadelní scény
Viola. S tou podepsalo vedení
kulturního centra podepsalo
dohodu o výhradním uvádění
divadelních her v tomto pro-
storu. To je také důvod, proč
se malý divadelní sál jmenuje
Violka. Pokřtil jej Petr Hybner,

místostarosta a ředitel pří-
spěvkové organizace Zámek
Klášterec nad Ohří, Tomáš
Barták, vedoucí kulturního
centra, a všichni účinkující
včetně režisérky Lídy Enge-
lové. Ta ke slavnostnímu ote-
vření Violky uvedla: „Velké
Viole v Praze bude v příští
sezóně 60 let, tak si myslím,
že otevření Violky je ten nej-
lepší dárek, jaký mohla
dostat. A pokud tady budeme
hrát nejen našeho milované-
ho Čechova, ale i další kous-
ky, tak to bude velké štěstí“.

V kulturním centru byl pokřtěn malý divadelní sál Violka

Stalo se již tradicí, že s přícho-
dem letních prázdnin se první
červencové dny na klášterec-
kém zámku odvíjí ve znamení
letního hudebního festivalu
Klášterecké hudební pra-
meny. Ani letošní 18. ročník
konající se ve dnech 4.–10.
července nebyl výjimkou.
Kromě koncertů připravených
Jaroslavem Svěceným ve spo-
lupráci se zámkem stihl zná-
mý virtuos vést houslové kur-
zy, potěšit seniory a svým
uměním zahájit také vernisáž
výstavy Františka Kollmana
v galerii Kryt. Festival
navštívilo celkem 1.485
diváků na 8 koncertech.Pět
z nich se konalo na nádvoří
zámku, dva v renesančním
sále zámku a jeden v Kultur-
ním centru Klášterce nad Ohří.

O oblíbenosti festivalu svědčí
fakt, že 70 % vstupenek bylo
prodáno v předprodeji. K nej-
navštěvovanějším koncertům
patřil koncert Moniky Absolo-
nové (311 diváků), následo-
vali Cigánski diabli (299 divá-
ků) a koncert Na Vivaldiho
(256 diváků).
„Pro mne osobně to byl již 14.
ročník, který jsem organizač-
ně zajišťoval. Jsem moc rád,
že si Jaroslav Svěcený ve
svém nabitém programu
během festivalu našel čas
a zašel také do domova pro
seniory, kde jeho vystoupení
amožnost vyfotit se s ním byla
pro mnohé příjemným zpe-
střením. Festival sice skončil,
ale už nyní se těším na jeho
další ročník,“ uvedl k význam-
né klášterecké kulturní akci

místostarosta Petr Hybner,
ředitel příspěvkové organiza-
ce Zámek Klášterec nad Ohří.

A jak zhodnotil průběh
letošního festivalu samot-
ný Jaroslav Svěcený? 
„Mám radost, že v Klášterci
nad Ohří zaznělo několik
žánrů a každý večer měl
neopakovatelný ráz. Líbí se
mi, že sem lidé přijíždějí
i z velkých dálek. Pro město
je to velmi dobře, Klášterec
nad Ohří se tedy velmi dobře
zviditelňuje na mapě České
republiky. Nejdůležitějším
sdělením letošního ročníku je
skutečnost, že navzdory době
covidové ukázal festival stou-
pající tendenci, stal se stálicí
a znovu potvrdil, že není jen
tak nějakou nahodilou akcí.

Kulturní centrum je výborné.
Jsem moc rád, že jsme si zku-
sili koncertovat i tam. Musíme
jen ještě vychytat a vyzkou-
šet si akustické možnosti,
pracovat se zvukem. Úžasné
je, že díky němu máme
‘mokrou variantu‘. Klášterec
dostal do vínku kulturní stá-
nek, který si už dlouho
zasloužil. Pro rozvoj kultury
je to velmi důležité. Z hledis-
ka festivalu představuje
výhodu v podobě existence
reprezentačního prostoru,
který můžeme využít jak
v rámci festivalu, tak i pro
pozvání zahraničních hostů
mimo festival.“
Pokud se vám nepodařilo
stihnout některý z koncertů
kláštereckého festivalu
a budete mít cestu v srpnu
do Dobříše, vězte, že Jaro-
slav Svěcený spolupořádá
Festival hudby v prosto-
rách dobříšského zámku
ve dnech 10.–14. srpna.
Zahajovací koncert proběh-
ne v nově zrekonstruované
francouzské zahradě a na
13. srpna je připravena
výstava s komentovanou
prohlídkou italských nástro-
jů. Plán veškerých koncertů
slavného houslisty najdete
na www.sveceny.cz.

Hudební prameny Jaroslava Svěceného zazněly již poosmnácté

Foto: Monika Trávníčková
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S velkým úspěchem se vrátila
z Dětského sklářského
sympozia konaného ve
dnech 23.–26. června v Ka-
menickém Šenově Tereza Do-
ležalová. Kromě toho, že jako
jediná se svým výtvarným
návrhem pro výrobu Bájné
bytosti Křišťálového údolí
reprezentovala celý Ústecký
kraj, vyhrála i hlavní sklář-
skou cenu Rarach. O ni se
zasloužila tím, že za svůj
výtvarný návrh Krušnohor-
ského mrazivce získala vů-
bec nejvyšší bodové skóre
ze všech přihlášených výtvar-
ných prací. A jak se rozhodo-
valo o tom, kdo se sympozia
zúčastní? Do projektu se při-
hlásilo bezmála 300 dětí
z celé ČR, které na zadané
téma zpracovaly výtvarný
záměr. Výtvarná zpracování
dětí posuzovali a předvýběr
provedli profesoři a profe-
sorky Střední uměleckoprů-
myslové školy sklářské v Ka-
menickém Šenově a také pro-
fesionální skláři ze sklářské
huti Jiřího Pačinka v Kunrati-
cích u Cvikova. Liběna Ro-
chová, ambasadorka sym-
pozia, posléze vybrala 15 fi-
nalistů. Každý z nich repre-
zentoval svůj kraj a dostal
šanci vyzkoušet si přetvořit
svůj výtvarný 2D návrh pod
dohledem sklářských mistrů
do 3D rozměru. Je na místě
ještě doplnit, že kromě Terezy
se do projektu pod vedením
Ireny Hofhans, učitelky
výtvarného oboru na kláš-
terecké ZUŠ, zapojilo ještě
dalších 10 dětí a i jejich ná-
vrhy sklidily vysoké bodové

ohodnocení ve srovnání s os-
tatními účastníky projektu.
Díla, která děti vytvořily, jsou
vystavena v Severočeském
muzeu v Liberci. 

Vytvořila jsi Krušnohor-
ského mrazivce. Jak bys
nám ho představila? Kdo
to vlastně je?
Je to bájná bytost chránící
přírodu, která vládne celému
Krušnohoří od konce září až
do konce dubna. Obývá vlčí
jámy v blízkosti obce Po-
tůčky. Ráda pomáhá lidem ži-
jícím v této oblasti tím, že je
ochrání sněhovou přikrýv-
kou. Toho, kdo si této krajiny
neváží a ubližuje jí, potrestá
krutomrazem. Její sestřenicí
je Marcebila. Ta má v oblibě
lidi provokovat a škodit jim
tím, že jim krade lesní plody
ze džbánku a schovává jim
naleziště hub.

Co tě inspirovalo k jeho
vytvoření?
Spolu s paní učitelkou Irenou
Hofhans jsme hledaly námět
pro zpracování v Krušných ho-
rách a velkou inspirací pro nás
byl Petr Mikšíček zabývající se
krušnohorskými legendami.

Co se ti na sympoziu nej-
více líbilo?
Společná tvorba s profesio-
nálními skláři, jmenovitě
s panem Pačinkem.

Líbilo by se ti stát se sklář-
kou?
Ano, určitě. Účast na sympo-
ziu mě natolik pohltila, že
jsem začala přemýšlet o stu-
diu na Střední uměleckoprů-
myslové škole sklářské v Ka-
menickém Šenově.

Jaké techniky při hodi-
nách výtvarného oboru tě
nejvíce baví?
Baví mě hodně technik, třeba

Tereza Doležalová vyhrála hlavní sklářskou cenu

Školní rok jsme zakončili
výstavou Máme rádi Evropu

kresba tužkou, malba suchým
pastelem nebo akvarel.

Tvoříš si také něco sama
doma?
Ano, nedávno jsem si třeba
namalovala obraz s pome-
ranči, který mi teď doma
zdobí můj pokoj.

Gratulujeme Tereze za
úžasnou reprezentaci na-
šeho města i Ústeckého
kraje a přejeme jí hodně
tvůrčích nápadů, šikovné
ruce a také štěstí — to vše
je k úspěchu v tvůrčí kariéře
potřebné.

Po nevyžádané covidové přestávce se dne 31. května naše
škola konečně dočkala vernisáže výstavy Máme rádi Evro-
pu. Zahájila ji ředitelka Monika Bártová a na programu
bylo mimo jiné i hudební a recitační vystoupení žáků
1. a 2. stupně. Kromě každoročních hostů, mezi které patří
starosta a zastupitelé města, jsme na naší škole přivítali
i studenty a učitele z Polska, Portugalska, Španělska a Slo-
vinska. Ti se stali našimi hosty v rámci projektu Erasmus,
kterého se zúčastnili i vybraní žáci naší školy ve Španělsku
a Portugalsku. Udělalo nám radost nejen počasí, ale také
hojná návštěva rodičů a přátel školy. Děkuji všem, kteří
se podíleli na přípravě vernisáže a všem, kteří se přišli na
práci našich dětí podívat. Těším se příště na shledanou.

Simona Kuncová, ZŠ Školní ■
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Jazyková výuka na naší škole
je velmi často obohacována
mezinárodními projekty
a výjezdy do zahraničí. Ten-
tokrát došlo k propojení
vědomostí z biologie s pozná-
ním reálií německého hlavní-
ho města, historií rozdělené-
ho Německa a praktickým
využitím jazykových znalostí
studentů.
K cestování jsme využili vlak
a s pouhým jedním přestu-
pem jsme za pár hodin dojeli
do Berlína. Poloha hostelu,
ve kterém jsme se ubytovali,
nedaleko berlínského hlavní-
ho nádraží, se ukázala také
jako velmi strategická.
K Braniborské bráně či Říš-
skému sněmu jsme došli za
několik minut. Výklad naší
německy mluvící průvodkyně
byl pro všechny zajímavý

a hlavně srozumitelný.
Navštívili jsme jak klasické

berlínské památky, tak i nové
čtvrti obnoveného Berlína.

Nejpůsobivější byly oba
památníky věnované obětem
holocaustu.
Druhý den jsme věnovali pro-
hlídce obsáhlé expozice pří-
rodovědného muzea. Zejmé-
na budoucí maturanti ocenili
exponáty všeho druhu, které
se nacházejí v různých
sekcích – mineralogické sbír-
ky, multimediální glóbus,
kostry dinosaurů, zeď biodi-
verzity, speciální komora
s živočichy ve sklenicích alko-
holu, sbírky hmyzu i samotná
digitalizace hmyzu.
Unaveni, ale obohaceni
o nové zážitky i informace
jsme se opět vlakem vraceli
domů a s přesvědčením, že
se sem jistě brzy zase vrátí-
me.

Šárka Vajdečková
a Pavlína Řízková, GSOŠ ■

Za výukou němčiny a biologie jsme se vydali až do Berlína

Policie ČR vyhlásila výtvarnou
a literární soutěž na téma Bezpeč-
ný cyklista. V okresním kole zís-
kala Natálie Koubová ze třídy
Barvičky — MŠ Lípová (U Jablíček)
2. místo, v celorepublikovém kole
v kategorii MŠ však vyhrála

a umístila se tak na 1. místě. Slavnostní předávání cen
policejním prezidentem ČR se uskutečnilo 28. června v sále
muzea Policie ČR.
Gratulujeme a děkujeme Natálce za skvělou reprezentaci
naší mateřské školy i našeho města.

Kateřina Herinková, MŠ Klášterec nad Ohří ■

Za povedenou koláž s cyklisty
si jela pro výhru do Prahy 

Projekt funguje již dvanáctým
rokem, ale letos poprvé bylo
pilotně zapojeno 5  vybraných
mateřských škol z celé ČR.
Díky spolupráci s Martinou
Novákovou ze ZŠ Petlér-
ská i ta naše. Děti předškol-
ního věku byly testované již
v březnu 2022. Zde vznikla
myšlenka vytvořit desetiboj
i pro malé předškoláky. Dne
3. června vyvrcholily snahy
a přípravy dětí na atletickém
stadionu při desetiboji. Žáci
ZŠ Petlérská si připravili deset
disciplín z testové baterie
SOV a olympijského deseti-
boje a zároveň tvořili rozhod-
čí. Jednotlivé mateřské školy
pak soutěžily v rámci týmu,
ale sledoval se i nejlepší

výsledek z řad jednotlivců.
Mezi disciplíny patřil: běh 4 x
10m, skok daleký, hod míč-
kem, hod za záda, trojskok,
dřepy, postoj čápa, přeskok
lajny, slalom, běh přes pře-
kážky. Celkem soutěžilo přes
120 dětí. 
Umístění jednotlivých školek:
1. MŠ Souběžná, 2. MŠ Dlou-
há, 3. MŠ Lesní a Školní, 4. MŠ
Lípová.
Mezi nejlepší sportovce pat-
řili: Seničová, Žihlová, Plo-
merová, Fialová, Vejraž-
ková, Kňavová, Džubin-
ský, Novotný Jakub, Čer-
ný, Kodytek, Skála, Stütz,
Koblitz. 

Kateřina Herinková
MŠ Klášterec nad Ohří ■

Předškoláci závodili v Sazka
Olympijském desetiboji
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VZPOMÍNKA

V sobotu 18. června si v obřad-
ní síni kláštereckého zámku po
60 letech manželství řekli své
ANO manželé Dáša a Zde-
něk Šírlovi. Tuto slavnostní
chvíli s nimi oslavili jejich nej-
bližší příbuzní a známí, mezi
kterými nechyběli dcera a syn
s rodinami. Jak sami říkají,
život jim ubíhá stejně rychle,
jako byla rychlá jízda motorek
během závodu na ploché drá-
ze ve Slaném, kde se sezná-
mili. Pan Zdeněk na své ženě
oceňuje především její hou-
ževnatost, trpělivost a odda-
nost a paní Dáša zase to, že je
manžel velmi pracovitý a za
pomoci tužky a papíru jí vždy
rád všechno vysvětlí a naučí.
Oba se shodují v tom, že
receptem pro dlouhověké
manželství je vzájemná tole-

rance. A co dalšího jim pro
pohodový vztah pomáhá?
Každou vážnou záležitost umí
obrátit ve vtipnou událost.
Všechnu svou energii vkládají
do rodinné pohody — rádi se
věnují svým šesti vnoučatům,

jedné pravnučce a samo-
zřejmě sami sobě navzájem.
Jejich společným koníčkem je
zahrádka, kde spolu tráví kaž-
dou volnou chvíli.
Redakce přeje manželům
mnoho zdraví a lásky.

Manželé Šírlovi oslavili diamantovou svatbu

Z očí odešel,
ale v srdcích
zůstal. Dne
18. červen-
ce uplynulo
5 let ode
dne, kdy nás

navždy opustil můj manžel
Viliam Majcik. S láskou
stále vzpomínají manželka
a dcery Dana, Valeria
a Monika s rodinami.

Dne 20. čer-
vence uply-
nul rok, co
nás navždy
o p u s t i l a
maminka ,
b a b i č k a

a prababička paní Marta
Balounová. S láskou
vzpomínají dcery Miluš,
Marti a Iren s rodinami
a syn Václav s rodinou.

Dne 15. čer-
vence uply-
nul jeden rok
ode dne, kdy
nás navždy
opustila paní
Karla Tot-

zauerová. S láskou stále
vzpomíná manžel Günter
a dcera Jitka s rodinou.

Spolek Bunkry u Kadaně si
vás dovoluje pozvat na his-
toricko-připomínkovou akci
k 85. výročí výstavby lehkého
opevnění v okolí Klášterce
nad Ohří a Kadaně. 
Přijďte si připomenout, jaké
úsilí bylo do výstavby opev-
nění našimi dědy a pradědy
vloženo, jak hrdě opevnění

obsazovali a jak zlomeni ho
poté museli opouštět. 
Celá akce se bude odehrávat
3. září 2022 od 10 hodin
v polích nedaleko mikulovic-
ké lípy a kapličky. Na místě
budou na návštěvníky čekat
stanoviště s dobovými arte-
fakty, se zkušenými a znalý-
mi průvodci. V 11 hodin

proběhne slavnostní otevře-
ní jednoho ze zrekonstruo-
vaných objektů, ve 14 ho-
din bude k vidění hlavní his-
torická ukázka, která divá-
kům připomene, proč bylo
opevnění budováno a jak
s ním bylo naloženo ve
dnech mnichovské krize
v roce 1938. Akce končí v 17
hodin. Parkování a občer-
stvení zajištěno. 

Slavnostní otevření zrekonstruovaného bunkru se blíží

Dne 5. srpna
by oslavila
k r á s n é
100. naro-
zeniny paní
Veronika
B e č k o v á

z Mikulovic a Klášterce nad
Ohří. Děkujeme všem, kteří
jí společně s námi věnují
vzpomínku. S láskou vzpo-
mínají děti Stanislav, Pavel,
Marie a Věra s rodinami. 

Kostelní
zahrada se
opět otevře
veřejnosti
Na konec srpna si město
Klášterec nad Ohří ve spo-
lupráci s Římskokatolickou
farností Klášterec nad Ohří
a základní uměleckou ško-
lou připravilo kreativní
tvoření pro děti na farní
zahradě. Čekat na vás
bude výtvarná dílna, kde
si děti budou moci vytvořit
vlastní mozaiku, a hudební
dílna s představením
hudebních nástrojů. Celou
akci doprovodí malování
na obličej a drobné občer-
stvení. Děti si budou moci
vyrobit smoothie podle
vlastní chuti. A to vše pod
vedením Ireny Hofhans
28. srpna od 14 do 17
hodin.

Kulturní centrum Klášterec nad Ohří zavádí novinku pro své
věrné návštěvníky, a sice takzvaný KC-pas. Jedná se o slevový
průkaz pro studenty do 18 ti let a seniory nad 60 let, kteří po
jeho pořízení budou moci na vybrané akce čerpat slevu ve
výši 20 %. Pro získání této výhody je potřeba zajít na recepci
KC, kde vám naši zaměstnanci po zaplacení poplatku 50 Kč
a předložení pasové fotografie KC-pas ochotně vystaví.
Pokud fotografii nemáte, pořídí vám ji zdarma na recepci.

Miluše Kalců, produkce KC ■

Foto: Lubomír Klemsa
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A začneme stejně jako
u předchozích obcí. 
Název Miřetice se odvozuje
od osobního jména Mirata –
Miřetice jako ves Miřato-
vých a jméno Mirata se zase
odvozuje od staročeských
slov mír nebo míra.
Co se týče názvu, historicky
můžeme najít varianty Mere-
ticz, Mereticze, in Meretic-
zych, Mereticze dvuor,
Mereticzy, Merzeticz, Me-
reticze, Meretitz nebo
Miřetice u Klášterce –
Meretitz bei Klösterle an
der Eger. 
Nejstarší zmínky o vesnici
Miřetice pocházejí z roku
1367 v souvislosti s klášte-
rem ve Valdsasích, který ve
středověku geograficky patřil
k tzv. Chebsku a tato poloha
předznamenala jeho další
osudy. Během svého působe-
ní místní konvent založil tři
filiace – tj. pobočné kláštery,
z nichž dvě ležely v Českém
království.
Poté následovalo nám
známé dělení majetku
rodu Šumburků, Miřetice
dostal Vilém ze Šumburku
a přičlenil je k panství
Nový Šumburk. Vydrželo
mu to ale krátce, Miřetice
prodal Vilému z Ilburka
a ten je brzy prodal rodu
Fictumů, od nichž pak ves
koupil roku 1508 nejvyšší
kancléř Českého králov-
ství Albrecht Libštejnský
z Kolovrat. 
Ve druhé polovině 16. století
již Miřetice náležely ke kláš-
terecké farnosti. Ve vsi se stá-
le více obyvatel hlásilo k pro-

testantské víře a své děti tak
jezdili křtít místo do Klášterce
do Kadaně. 
Hlavním zdrojem obživy pro
miřetické obyvatelstvo bylo
v minulosti zemědělství –
chov dobytka a práce v lese. 
V roce 1733 pravděpodobně
obec vyhořela, z archivních
dokumentů se můžeme do-
zvědět, že nám dobře známá
hraběnka Filipína Thuno-
vá darovala miřetickým
řádnou robotu, aby mohli
znovu vybudovat své poho-
řelé příbytky. 

Věděli jste, že…
Během velké hospodářské
krize miřetičtí občané
demonstrovali proti bídě
a v Klášterci vytloukli okna
radnice i porcelánky?

V roce 1917 byla v Miřeticích
založena továrna Carl-Simon
na výrobu korku. V dobách
své největší slávy zaměstná-
vala přes 200 lidí, ale ani jí se
nevyhnula hospodářská kri-
ze. V roce 1937 byla továrna
zařazena na seznam podniků
důležitých pro chod státu
a o rok později rozšířila svoji
výrobu. Podnik poté fungoval
až do konce války, kdy byl na
základně dekretů prezidenta
republiky znárodněn a převe-
den pod národní správu.
V roce 1950 z něho vznikl
národní podnik Korek. 
V roce 1939 byl v Miřeticích
založen zbrojní závod
SUMAG. Vyráběly se v něm
letecké součástky pro Luftwaf-
fe. Na jejich výrobě se podíleli
dělníci ze zahraničí včetně

zajatců ze Sovětského svazu.
Miřeticemi silně rezonoval
i konec druhé světové války.
Ve dnech 16. a 17. dubna
1945 byly bombardéry napa-
deny dva vlaky, dále byl zni-
čen dům čp. 63 a letadla
zaútočila na tovární budovy
SUMAG. Při bombardování
zemřelo celkem 6 lidí. 
Původně zbrojní závod SUMAG
byl po válce přejmenován na
Klášterecké strojírny, poté
se staly Strojírnami Baťa
a následovala Továrna na
obráběcí stroje (TOS). Ta se
v roce 1951 sloučila s původně
černýšským podnikem Fichtl
a Sachs a převzala jeho výro-
bu kuličkových ložisek. Nový
národní podnik byl 1. ledna
1951 pojmenován na Závo-
dy na kuličková ložiska
Klášterec nad Ohří (ZKL)
astarý provoz v Černýši byl
ukončen v roce 1969.

Kaple v Miřeticích 
Velká kaple s věžičkou stála
u lípy v zatáčce dnešní ulice
Přívozní nad řekou. Kaple
zasahovala až do dnešní
zahrady sousedícího domu.
V 60. letech byla po požáru
zničena a o desetiletí později
ji rozebrali místní obyvatelé
na stavbu garáží.

Pomník Hanse Kudlicha 
Víte, kdo byl Hans Kudlich?
Na světě připomíná jeho činy
více než 70 pomníků a jeden
stojí také nedaleko od nás,
v Miřeticích.
V roce 1848 podal návrh
na zrušení poddanských
vztahů, včetně povinnosti
roboty a desátků. Návrh
Hanse Kudlicha byl 7. září
1848 přijat.
Hans Kudlich se zasazoval
o zachování moci ústavodár-
ného sněmu, ale poté, co byl
sněm přesunut do Kroměříže
a následně vládou rozpuštěn,
uprchl Hans přes Slezsko a Lip-
sko do Frankfurtu. Účastnil se
povstání ve Falci a v roce 1849
pak odešel do Švýcarska. Tam
se nejenom oženil, ale také
vystudoval medicínu. 
Za účast na falckém povstání
byl ovšem v nepřítomnosti
odsouzen k trestu smrti,
a proto odcestoval i s man-
želkou do USA, kde pracoval
jako lékař. 

A jakým aktivitám se věnoval
za oceánem? Podporoval
zrušení otroctví a byl
velkým podporovatelem
Abrahama Lincolna coby
prezidenta. František Josef
II. nakonec rozsudek smrti
nad Hansem Kudlichem zrušil
v roce 1866. 
Hans Kudlich zemřel v roce
1917. Zajímavostí je, že kdysi
patřil mezi nejmladší poslan-
ce Říšského sněmu a nakonec
zemřel v 94 letech jako
poslední žijící z 383 poslanců. 
Hans Kudlich se vždy hlá-
sil k němectví, ale tvrdě
odsuzoval všechny proje-
vy antisemitismu. 

Jeden z pomníků věnovaných
Hansi Kudlichovi byl vztyčen
v Miřeticích u příležitosti 100
let od Kudlichova narození.
Kámen přivezli ze Zásady
a umístili na něj reliéf s Kud-
lichovou podobiznou a násle-
dujícím textem: 

„Odvážnému bojovníkovi
a zakladateli svobody
sedlákům v roce 1848
HANSI KUDLICHOVI

věnuje Spolek sedláků
Kasino a německá

mládež
MIŘETICE-CIBOUŠOV

ke 100. výročí narození
1823–1923

Pomník byl zřízen v roce
1924“

Pomník stále ještě existuje,
ale chybí pamětní deska. 

Lenka Fricová

Miřetice bývaly průmyslovou částí Klášterce nad Ohří
V červencovém čísle Kláštereckých novin se podíváme
na další obec, která k našemu městu náleží, a to jsou
Miřetice.

Nádražní ulice

Restaurace Korek
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Karatisté se sešli na mezinárodním výcvikovém táboře
Gasshuku znamená „Setkat
se a být spolu“. Po dvou
letech to zase šlo. Karate klub
Kadaň a Klášterec pořádal tra-
diční mezinárodní seminář
vedený japonskými instruk-
tory (Naka Tatsuya, 7. dan
JKA, Okuma Koichiro, 7. dan
JKA, Kurihara Kazuaki 6. dan
JKA). Hlavním významem je
společně trénovat, rozvíjet se
v karate-do, zlepšovat vnitřně
sám sebe, ale také společně
prožít volný čas a být s přáteli
na jednom místě. Karatisté
cvičili cca 11 hodin denně ve
sportovní hale po skupinách,
dle technické vyspělosti, po
dobu 5 dnů. Třikrát denně se
setkávali na trénincích pod
vedením pokaždé jiného
senseie (učitel). V letošním
roce se zúčastnilo 383 cvi-
čenců ze 13 zemí.

Náš klub přispěl celkem 21
účastníky. Mladšími účastníky
byli někteří naši závodníci,
kteří se zaměřují především
na kata. Procvičovali a upev-
ňovali správné techniky, opa-
kovali naučené postoje, ale
učili se i nové kombinace.
Starší a zkušenější členové se
zdokonalovali v již naučených
kata a pilovali vše, co umí,
téměř na milimetry. Trenéři
se zúčastnili proto, aby si
upevnili správné provedení
technik a získali nápady pro
trénování svých svěřenců. 
Předposlední večer se pro
všechny účastníky konala
Sayonara párty, což je spo-
lečenský večer spojený se
slavnostním předáním dárko-
vých předmětů instruktorům.
Je to možnost setkat se
sensei i trochu jinak, než jen

na tatami. Popovídat si nejen
o karate, připít na zdraví
a zatančit si.
Karate je bojové umění
zaměřené na obranu beze
zbraní a také sport plný sou-
středění, rychlosti i přesnosti.

Přijďte mezi nás a zkuste to
také. Nábor nových členů
proběhne na začátku měsí-
ce září.

Josef Patík
Karate klub Kadaň

a Klášterec ■

Školní rok zakončily Žabičky
brněnským úspěchem 

Gymnastický oddíl SK SPV Klášterec nad Ohří Žabičky se
4. června zúčastnil 23. ročníku Brněnského poháru v Team-
Gymu. Z našeho oddílu se zúčastnily dva týmy. V kategorii
Junior I. se naši nejmladší umístili na krásném 10. místě.
V akrobacii a trampolíně jsme dokázali konkurovat i týmům
z celé ČR. Náš starší tým závodil v kategorii Senior B, kde
vyhrál pohár a medaile za 2. místo. Určitě k tomu při-
spěla i dvojná salta, která se jim povedla. Děkujeme rodi-
čům a městu za to, že děti podporují a pomáhají jim v roz-
voji a závodníkům za jejich předvedené výkony. Byly to
poslední závody v uplynulém školním roce a těšíme se na
další, které se budou konat na podzim.
Jsme moc rádi, že náš klub navštěvují děti již od předškol-
ního věku a moc děkujeme těm, které neodradí první
neúspěch a pokračují občas i v trnité cestě dál.
Všem přejeme krásné prázdniny a těšíme se na vás v září.

Jiří Kryštof Jedlička, SK SPV Klášterec nad Ohří ■

Třetí červnovou sobotu probě-
hl na kadaňské střelnici již tra-
diční závod střeleckého klubu
AVZO „O pohár starosty města
Klášterce nad Ohří“. 
Do Kadaně se i přes očekáva-
né extrémní počasí, kdy teplo-
ty na slunci atakovaly čtyřicít-
ku, sjelo celkem 41 velmi
dobrých střelců. Závod osob-
ně zahájil starosta Štefan
Drozd a zúčastnil se i první dis-
ciplíny, střelby z velkorážní
pistole. 
Ve střelbě z velkorážní pistole
na 25 m, 5+15 byl s nástřelem
luxusních 150 bodů nejlepší
Pavel Sandtner z AVZO
Jáchymov, druhý skončil Vla-
dimír Franček z AVZO Aš
a třetí místo obsadil Miloslav
Staněk z KVZ Chomutov. 
Ve střelbě z dlouhé zbraně
ráže 7,62x39, na 50 m, 5+15,
první místo s nástřelem 142
bodů Vlastimil Molek z SK
Čestice, druhý skončil opět
Pavel Sandtner se 141 body

a třetí Miloslav Staněk se
141 body. 
Ve střelbě z dlouhé pušky ráže
223 Rem, na 50m, 5+15,
první místo Tomáš Šavrňa
AVZO Cheb (135 bodů), druhé
Václav Brunner AVZO Cheb
(134 bodů) a třetí Zdeněk
Krčmář SK Červený Kostelec. 
Závod byl zakončen oblíbenou
„losovačkou“, díky které si
domů odnesou pěknou cenu
i ti, kterým v samotném závo-
dě nebylo štěstí dopřáno.
Poděkování patří všem zúčast-
něným střelcům za perfektní
kázeň na střelnici, městu Kláš-
terec nad Ohří, všem spřáte-
leným stranám a sponzorům,
díky kterým se mohl závod
letos opět uskutečnit. 

Bohumil Šplíchal, AVZO
Střelci Klášterec nad Ohří ■

Přinášíme výsledky střeleckých
závodů O pohár starosty

Zveme vás na Střelecký
den v loděnici, který se
koná v sobotu 13. srpna
v loděnici u Evženky od
10 do 16 hodin. Střílet
se bude ze vzduchové
pušky a vzduchové pisto-
le, zápisné 40 Kč zahrnuje
uzeninu k opékání. Nevá-
hejte přijít si s dětmi užít
prázdninový den.

AVZO Střelci
Klášterec nad Ohří ■
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Na našem provoze PRUNÉŘOV hledáme zaměstnance
na tyto pozice:
✱ operátor výrobní a balící linky s obsluhou VZV – směnný provoz
✱ řidič zemních strojů – kolový nakladač – směnný provoz (při absenci

potřebné skupiny průkazu řidiče ZS si je u nás doděláte) – náborový
příspěvek 50 000 Kč
kontakt p. Laitl, 723 742 401, e-mail: laitl@keramost.cz  

✱ provozní elektrikář s vyhl. č. 50/1978 Sb. § 6 – směnný provoz –
náborový příspěvek 30 000,- Kč
kontakt p. Zeman, 476 133 314, e-mail: zeman@keramost.cz

VÝHODY PRO ZAMĚSTNANCE:
✱ 5 týdnů dovolené
✱ Stravenkový paušál
✱ Věrnostní přídavek horníků
✱ Příspěvek na doplňkové penzijní spoření a soukromé životní pojištění
✱ Zajištěna doprava do zaměstnání 
✱ Možnost dalšího vzdělávání, udržování a zvyšování kvalifikace
✱ Odměny za pracovní a životní jubilea

Pište a volejte: 
KERAMOST, a.s., Žatecká 1899/25, 434 30 Most,
777 159 235, ulrychova@keramost.cz

Aktuální nabídka
pracovních míst
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Vyklízení domů, bytů, chat.
Tel.: 601 521 459.

Koupím LP gramofonové desky, i sbírku, přijedu.
Tel.: 721 442 860

MOBILNÍ PEDIKÚRA
V Klášterci nad Ohří a okolí
nabízíme mobilní pedikúru
v pohodlí vašeho domova.

Neváhejte zavolat: 
730 689 423. Lékárna Bonate v Potůčkách přijme

lékárníky / farmaceuty
na občasnou, pravidelnou výpomoc – víkendy nebo čtvrtek a pátek. 

Dle domluvy. Na dohodu o PP, farm. VŠ je nutná. 
Vhodné jako přivýdělek ke mzdě, důchodu. 

Dobrá odměna, pěkné prostředí, možnost přenocování.

Kontaktujte: 737 281 009

Nakupte kvalitní a čerstvé potraviny přímo 
od farmářů na www.scuk.cz/klasterec.

Ceník inzerce
v Kláštereckých novinách
najdete na www.klasterec.cz 

Prodej slepiček
Červený Hrádek prodává slepičky typu Tetrahnědá, Dominant všechny barvy,
Green Shell typu Araukana a Dark Shell typu Maranska. 
Stáří 16–20 týdnů, cena 220–269 Kč/ks 
Prodej: 11. 8. 2022
Klášterec – u autobusového nádraží – závory – 14.30 hod.
Výkup králičích kožek – cena dle poptávky. Info: Po-Pá 9.00–16.00 hod.,
tel.: 601 576 270, 728 605 840, www.drubezcervenyhradek.cz



Klášterecké noviny jsou periodickým tiskem územního samosprávného celku a jsou registrovány u MK ČR pod číslem E 14592. Vydává: město Klášterec nad Ohří, nám. Dr. E. Beneše 85, 431 51 Klášterec
nad Ohří. Adresa redakce: Město Klášterec nad Ohří, Odbor komunikace a cestovního ruchu, nám. Dr. E. Beneše 85, 431 51 Klášterec nad Ohří. IČ: 00261939. Odpovědná redaktorka: Ing. Jaroslava
Staňková. Redakční rada: Dr. Ing. Radka Hodicová, Bc. Adéla Václavíková, Mgr. Eva Kocábová, Ota Schnepp, Bc. Renata Šindelářová. Tel.: +420 474 359 699. E-mail: redakce@muklasterec.cz. Web:
www.klasterec.cz. U neoznačených článků a fotografií je autorem redakce Kláštereckých novin. Klášterecké noviny vycházejí vždy poslední čtvrtek v měsíci. Redakce si vyhrazuje právo úpravy, případně
zkrácení textu doručených příspěvků. Místo vydávání: Klášterec nad Ohří. Klášterecké noviny jsou neprodejné a vycházejí v nákladu 7400 výtisků. Tisk: SAMAB PRESS GROUP, a. s.

KLÁŠTERECKÉ NOVINY 7/2022 | strana 20KŘÍŽOVKA



<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /None
  /Binding /Right
  /CalGrayProfile (Gray Gamma 2.2)
  /CalRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CalCMYKProfile (U.S. Web Coated \050SWOP\051 v2)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Warning
  /CompatibilityLevel 1.4
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages true
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /DetectCurves 0.1000
  /ColorConversionStrategy /sRGB
  /DoThumbnails false
  /EmbedAllFonts false
  /EmbedOpenType false
  /ParseICCProfilesInComments true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize true
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo true
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveDICMYKValues true
  /PreserveEPSInfo true
  /PreserveFlatness true
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments true
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Remove
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile (None)
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /CropColorImages true
  /ColorImageMinResolution 100
  /ColorImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleColorImages true
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 96
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageMinDownsampleDepth 1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.25000
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 0.40
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /CropGrayImages true
  /GrayImageMinResolution 150
  /GrayImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleGrayImages true
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 96
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageMinDownsampleDepth 2
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.15625
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 0.40
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasMonoImages true
  /CropMonoImages true
  /MonoImageMinResolution 300
  /MonoImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleMonoImages true
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 200
  /MonoImageDepth 8
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects false
  /CheckCompliance [
    /None
  ]
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile (None)
  /PDFXOutputConditionIdentifier ()
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName ()
  /PDFXTrapped /False

  /CreateJDFFile false
  /Description <<
    /CHS <FEFF4f7f75288fd94e9b8bbe5b9a521b5efa7684002000410064006f006200650020005000440046002065876863900275284e8e5c4f5e55663e793a3001901a8fc775355b5090ae4ef653d190014ee553ca901a8fc756e072797f5153d15e03300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c676562535f00521b5efa768400200050004400460020658768633002>
    /CHT <FEFF4f7f752890194e9b8a2d7f6e5efa7acb7684002000410064006f006200650020005000440046002065874ef69069752865bc87a25e55986f793a3001901a904e96fb5b5090f54ef650b390014ee553ca57287db2969b7db28def4e0a767c5e03300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c4f86958b555f5df25efa7acb76840020005000440046002065874ef63002>
    /DAN <>
    /DEU <>
    /ESP <>
    /FRA <>
    /GRE <>
    /HUN <>
    /ITA <>
    /JPN <>
    /KOR <FEFFc7740020c124c815c7440020c0acc6a9d558c5ec0020d654ba740020d45cc2dc002c0020c804c7900020ba54c77c002c0020c778d130b137c5d00020ac00c7a50020c801d569d55c002000410064006f0062006500200050004400460020bb38c11cb97c0020c791c131d569b2c8b2e4002e0020c774b807ac8c0020c791c131b41c00200050004400460020bb38c11cb2940020004100630072006f0062006100740020bc0f002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e00300020c774c0c1c5d0c11c0020c5f40020c2180020c788c2b5b2c8b2e4002e>
    /NLD (Gebruik deze instellingen om Adobe PDF-documenten te maken die zijn geoptimaliseerd voor weergave op een beeldscherm, e-mail en internet. De gemaakte PDF-documenten kunnen worden geopend met Acrobat en Adobe Reader 5.0 en hoger.)
    /NOR <>
    /POL <>
    /PTB <>
    /RUS <>
    /SUO <>
    /SVE <>
    /TUR <>
    /ENU (Use these settings to create Adobe PDF documents best suited for on-screen display, e-mail, and the Internet.  Created PDF documents can be opened with Acrobat and Adobe Reader 5.0 and later.)
    /CZE <>
  >>
  /Namespace [
    (Adobe)
    (Common)
    (1.0)
  ]
  /OtherNamespaces [
    <<
      /AsReaderSpreads false
      /CropImagesToFrames true
      /ErrorControl /WarnAndContinue
      /FlattenerIgnoreSpreadOverrides false
      /IncludeGuidesGrids false
      /IncludeNonPrinting false
      /IncludeSlug false
      /Namespace [
        (Adobe)
        (InDesign)
        (4.0)
      ]
      /OmitPlacedBitmaps false
      /OmitPlacedEPS false
      /OmitPlacedPDF false
      /SimulateOverprint /Legacy
    >>
    <<
      /AddBleedMarks false
      /AddColorBars false
      /AddCropMarks false
      /AddPageInfo false
      /AddRegMarks false
      /ConvertColors /ConvertToRGB
      /DestinationProfileName (sRGB IEC61966-2.1)
      /DestinationProfileSelector /UseName
      /Downsample16BitImages true
      /FlattenerPreset <<
        /PresetSelector /MediumResolution
      >>
      /FormElements false
      /GenerateStructure false
      /IncludeBookmarks false
      /IncludeHyperlinks false
      /IncludeInteractive false
      /IncludeLayers false
      /IncludeProfiles true
      /MultimediaHandling /UseObjectSettings
      /Namespace [
        (Adobe)
        (CreativeSuite)
        (2.0)
      ]
      /PDFXOutputIntentProfileSelector /NA
      /PreserveEditing false
      /UntaggedCMYKHandling /UseDocumentProfile
      /UntaggedRGBHandling /UseDocumentProfile
      /UseDocumentBleed false
    >>
  ]
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [2400 2400]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice


